
1. Hoogstraten, een plezant stadje met smaak! 

 

96% van de Hoogstratenaren woont graag in dit stadje met haar sublieme mengeling 

van dorpse gemoedelijkheid en stadse faciliteiten. 80% geeft aan zelfs ronduit fier te 

zijn op Hoogstraten. Kortom, een stadje als het onze besturen is een groot 

geschenk. En N-VA Hoogstraten wil dan ook met degelijk beleid van Hoogstraten een 

plezant stadje met smaak maar ook met bovenregionale uitstraling maken. 

Een Hoogstraatse cultuurkuur 

Om de bovenregionale uitstraling waar te maken, moet Hoogstraten werk maken van 

een volwaardig multifunctioneel cultureel centrum. Een cultuurcentrum waar 

ook onze verenigingen terecht kunnen voor vergaderingen, repetities en optredens. 

Cultuur is voor en van iedereen. We willen dan ook meer aandacht besteden aan een 

laagdrempeliger aanbod dat een ruimer bereik heeft dan het traditionele 

cultuurpubliek, voor welke we natuurlijk ook ruimte maken in de programmatie. Ons 

nieuwe cultuurcentrum moet een huis worden waar Hoogstratenaren zelf cultuur 

kunnen maken, van een gevarieerd cultuuraanbod kunnen genieten en elkaar ook 

gewoon kunnen ontmoeten. 

En daar is ook echt behoefte aan bij de bevolking. Amper 46% van de inwoners is 

tevreden over de culturele voorzieningen in Hoogstraten. 

Deze centralisatie van de cultuurinfrastructuur wil echter niet zeggen dat we enkel 

op deeldorp Hoogstraten focussen. Ook de decentrale cultuurbeleving in de 

deeldorpen moet gestimuleerd worden. 

De bibliotheek is niet meer. Lang leve het kenniscentrum! 

Voor de bibliotheek beogen we een herziening van het BIB-plan. De bibliotheek 

heeft de voorbije jaren al goed ingespeeld op de verschuiving van ontleenpunt naar 

een kenniscentrum. We moeten echter op de nieuwe identiteit van de bibliotheek 

blijven inspelen. Zo moeten we evalueren hoe de deelbibliotheken een toegevoegde 

waarde zijn voor de hoofdbibliotheek. Met een vergrijzende en op termijn minder 

mobiele bevolking kan een boekenmobilhome een piste zijn. We moeten buiten de 

kadertjes durven denken. 

Daarnaast moeten ook flankerende activiteiten uitwerken. De bibliotheek biedt 

momenteel tal van interessante en maatschappelijk relevante lezingen en workshops 

aan. Maar ze kan ook hiaten in het onderwijs ondervangen. Momenteel staan 

onze scholen nog huiverig tegenover het opnemen van hoogtechnologische vakken 

zoals programmeren. Onze bibliotheek beschikt over de mogelijkheden om een 

cursus ‘programmeren voor kinderen’ aan te bieden. Of een creatieve FabLab+-

cursus waarbij jeugdige creatievelingen ideeën komen uitwerken en werken met 3D-

printers, robots, lasers enzovoort. Uit cijfers blijkt dat de bibliotheek alvast in trek is 

bij onze jeugd. Maar liefst 52% ontleent er boeken, waarmee we 11% boven het 

Vlaamse gemiddelde scoren. 

Maar bovenal spelen de bibliotheken een belangrijke rol in de preventie van 

laaggeletterdheid bij kinderen met een andere taalachtergrond of uit een 

armoedecontext, maar ook bij volwassenen. De bibliotheek kan haar aankoopbeleid 



hierop afstemmen of samen met de scholen bekijken hoe ze deze rol optimaal kan 

invullen. 

Daarom zullen wij blijven inzetten op Digidak. In onze huidige samenleving is 

technologie en het gebruik van nieuwe media om te communiceren onmisbaar 

geworden. Dankzij de nieuwe technologische ontwikkelingen wordt het leven ons een 

stuk makkelijker gemaakt. Spijtig genoeg kan niet iedereen hiervan mee profiteren. 

Digibeten hebben niet alleen met een gemis te maken waarbij ze niet kunnen 

deelnemen aan onze nieuwe ‘digitale’ manier van samenleven, maar ook met een 

serieus achterstand op de arbeidsmarkt. Digidak is een methodiek om via 

kleinschalige en laagdrempelige openbare computerruimten mensen - in het 

bijzonder kansengroepen - te laten kennismaken met de mogelijkheden van nieuwe 

media. 

Met sport dragen wij bij tot uw welzijn 

Een gezonde geest in een gezond lichaam. Door onze ‘zittende samenleving’ met 

kantoorwerk, autorijden, televisie en computer is er steeds meer bewegingsarmoede. 

Nochtans kennen wij met 112 verenigingen een bloeiend sportverenigingsleven. 

1 op de 3 Hoogstratenaren zijn lid van een sportvereniging. En de 

sportverenigingsmarkt is nog niet verzadigd. Zo vulde hockeyclub HCNK een hiaat in 

het sportaanbod en na 2 jaar werking kent de club een florerende werking. En er zijn 

nog kansen: zo is er bijvoorbeeld nog geen basketbalclub. 

Om te kunnen sporten is er in de eerste plaats goede basissportinfrastructuur 

nodig voor clubs maar ook voor de individuele sporter (cfr. Finse piste, zwembad, 

…). We brengen daarom de bestaande sportinfrastructuur in kaart en maken op basis 

hiervan een masterplan over sportinfrastructuur op.  

Daarbij willen we wel in de eerste plaats de sportverenigingen stimuleren in hun 

zelfredzaamheid en een actieve rol laten spelen. Het is voor de stad een financieel 

onhaalbaar plaatje om voor elke sportvereniging sportinfrastructuur geheel op eigen 

kosten uit de grond te stampen. Deze zomer kregen we bijvoorbeeld het goede 

nieuws dat de Vlaamse Overheid een aanzienlijke subsidie toekent aan de bouw van 

een nieuwe gym. Dit succesdossier kwam er door een goede samenwerking tussen 

de sportclub, de stad, de provincie en Vlaanderen. 

Tenslotte willen we ook sport tot bij kansengroepen brengen. In de eerste plaats 

denken we daarbij aan het ondersteunen van G-sport. Dat kan op tal van manieren, 

bijvoorbeeld door dit via de werkingssubsidie voor verenigingen extra te belonen. 

Ook willen we samen met de sportraad en het OCMW bekijken hoe we sport nog 

meer inclusief kunnen maken. Met ‘Beweging op verwijzing’ zijn we hiermee al van 

start gegaan. We sporten niet enkel voor de sport. Van sport gaat een enorme 

gemeenschapsvormende kracht uit. Sportevenementen als de jaarlijkse 

stratenloop zorgen voor grote samenhorigheid. Sport draagt bij tot algemeen 

welzijn en bevordert de inclusie van kansengroepen in onze samenleving.. 

Hoogstraten blijft verder inzetten op sport als verbindende factor. 

Aansluitend hierop heeft het voorbije WK getoond dat sporters van vreemde komaf 

zoals meerdere Rode Duivels een rolmodel voor allochtone jongeren kunnen zijn 

waardoor ze zich makkelijker met de gemeenschap identificeren. En ook: wie iets 



met zijn talent doet, kan ook doorstoten. We kunnen dit positieve verhaal 

meenemen in het sportbeleid. 

Onze verenigingen eerst! 

Het belang van onze verenigingen als lijm voor onze gemeenschap kan niet 

onderschat worden. Zij brengen mensen samen en geven mensen de kans om zich 

verder te ontwikkelen. Ook komen tal van sportieve en culturele initiatieven van 

onze stad van hen. Tenslotte nemen ze belangrijke maatschappelijke taken op zich, 

zoals de Hoogstraatse Reddersclub en het Rode Kruis Hoogstraten. 

Het is daarom van groot belang dat Hoogstraten haar verenigingen koestert door 

hen via logistieke steun, subsidies, vergader- en opslagruimte en tal van 

andere manieren te ondersteunen. We willen hen ook meenemen in ons AED-

programma en een EHBO in sportverenigingen promoten. Kortom, de verenigingen 

zijn onze partners in een Hoogstraats verhaal dat we samen schrijven. 

Omdat wij graag spelen en fuifbeesten zijn! 

Kinderen moeten buiten kunnen spelen. We zetten hierop al in met 

buurtspeelpleintjes, maar het kan nog beter! Daarenboven groeien wijken met 

kinderen mee op. We moeten dus buurtspeeltuintjes blijven evalueren. Wijken 

met jonge kinderen zijn blij met een schommel, maar tieners vinden een 

basketbalring vast leuker dan een kwikkwak, of gewoon een hangplek met een 

aangename sociale controle. En misschien hebben nog andere wijken eerder 

behoefte aan een petanqueterrein: ook senioren spelen nog graag. Ook daar 

moeten we meer over nadenken. Maar bovenal willen ook meer groene speelruimte 

organiseren en faciliteren, bijvoorbeeld met speelbossen.  

Maar behalve speelvogels zijn Hoogstratenaren ook fuifbeesten. 76% van de 

inwoners is tevreden over de uitgaansgelegenheden in Hoogstraten. Zoals reeds 

uitgelegd wordt in onze programmapunten voor ondernemers, is een stimulerend 

beleid naar onze horeca toe belangrijk. 

Maar vooral willen we een beter fuifaanbod voor onze jeugd organiseren. 

Kunnen fuiven in eigen stad is niet alleen voor de jeugd maar ook voor de ouders 

prettig. Daarom moet werk gemaakt worden van een volwaardige fuifruimte waar 

jongeren uit de bol kunnen gaan, maar de (geluids)overlast voor de omgeving in 

goede banen geleid wordt. Ook willen we in overleg met de horeca bekijken hoe we 

van Hoogstraten nog meer een hotspot voor de jeugd kunnen maken. Het is in de 

eerste plaats voor de jonge mensen, maar ook voor de ouders plezant als men in 

eigen gemeente kan feestvieren of op café af te spreken om eentje te gaan drinken. 

Tenslotte willen we ook fuiven in de deeldorpen blijven aanmoedigen. Daarbij 

willen we als overheid mee nadenken over het transport van en naar de fuiven. De 

fuifbus van provincie Antwerpen is een optie, maar er zijn nog creatieve pistes die 

samen met jeugdraad bekeken kunnen worden. 

Omdat ook u graag in Hoogstraten de toerist uithangt 

Toerisme is voor Hoogstraten economisch belangrijk. In ons hoofdstuk ‘Een 

Hoogstraten met een kloppend ondernemershart’ geven we aan dat we hierin willen 

investeren met onder andere doordachte city marketing. We willen Hoogstraten 



als bourgondisch en groen stadje met smaak ten volle promoten. Ook moeten we de 

zakelijk toerismemarkt meer aanboren. 

Maar inmiddels willen we ook tal van andere toerismeacties ondernemen met een 

verlenging van het fietspad langs de Mark tot aan de Zeemansbrug. Ook willen 

we de toeristische potentie van Wortel Kolonie nog meer tot haar recht laten 

komen. De kolonie is dit jaar nog niet erkend door de Unesco als werelderfgoed. We 

moeten samen met Kempens Landschap, de provincie en Merksplas ons dossier nog 

verder uitwerken. Dit biedt de kans om ook toeristische component verder uit te 

werken. 

 

Daarnaast beschikt Hoogstraten met de Mosten over een diamant van een 

recreatiedomein dat voor iedereen toegankelijk is. De stad doet hierin de nodige 

investeringen, maar we willen de uitbating van de Mosten verder faciliteren. 

Tenslotte willen we met digitale borden in de deeldorpen onze inwoners beter 

informeren over alle activiteiten die er in Hoogstraten plaatsvinden. 

Erfgoed, een delicate kwestie in meerdere betekenissen 

Een volk mag nooit haar eigen (cultuur)geschiedenis uit het oog verliezen wanneer 

het de toekomst vormgeeft. Dat gaat ook op voor de planning of vormgeving van 

onze ruimte. Er moet plaats kunnen gemaakt worden voor nieuwe projecten, maar 

daarbij mag men niet blindelings over waardevol erfgoed walsen. Toch zal men ook 

keuzes moeten maken. Willen we erfgoed behouden, dan moeten we het 

bijvoorbeeld soms kunnen aanpassen aan hedendaagse noden. Als we deze keuze 

niet kunnen maken, dan dreigt er nog meer erfgoed verloren te gaan.  

N-VA pleit voor een volledige en realistische inventaris van het erfgoed in 

Hoogstraten. Daarnaast willen we ook het historische karakter van de Vrijheid 

bewaken. Uit respect voor de architectuur van weleer, maar ook om het 

karakteristieke van Hoogstraten niet verloren te laten gaan. 

In dat kader willen we historische gebouwen zinvol herbestemmen. Zo moeten 

we samen met de inwoners van de deeldorpen het gesprek aangaan wat we met 

onze kerken, die zelden nog volstromen, op termijn willen doen. Het onderhoud van 

onze kerken kost handenvol geld en ze verdienen beter dan te verkommeren. We 

willen met bevolking nadenken over hoe we van de nood een deugd maken en welke 

creatieve invulling sommige kerken of kapellen kunnen krijgen. In het binnen- en 

buitenland zijn al heel wat herbestemmingen gebeurd die ons in het denkproces 

kunnen inspireren.  



2. Een groot groen hart voor een ‘schoon’ Hoogstraten  

Schone dorpskernen! 

Hoogstraten is een groene gemeente waar het goed vertoeven is. Maar we willen ons 

stadje nog mooier en schoner maken. Eerst en vooral zetten we verder in op de 

herinrichting van onze dorpskernen. Daarbij willen we onze inwoners actief 

bevragen. Met hun ideeën onder de arm willen we samen met experts een visie 

ontwikkelen die we kunnen uitvoeren. 

Maar we houden het niet bij plannen smeden. We zullen onze dorpskernen en straten 

ook schoon houden met een doordacht afvalbeleid. Sluikstorten willen we 

enerzijds strenger bestraffen, maar anderzijds willen we er ook voor zorgen dat het 

gemeentelijk containerpark toegankelijker wordt voor de werkende 

Hoogstratenaar. Daarnaast willen we meer elegante afvalbakken en ook 

ondergrondse glascontainers installeren. En wat dacht je van peuktegels bij cafés 

zodat de peuken niet overal rondslingeren? 

Duurzaam en innovatief groen! 

Daarnaast willen we Hoogstraten nog groener maken en als bestuur zelf het goede 

voorbeeld geven. Op termijn willen we onze openbare verlichting vervangen door 

een dynamische, vleermuisvriendelijke LED-verlichting. Dynamisch omdat 

verlichting net zoals thuis niet altijd hoeft te branden, maar enkel als we het nodig 

hebben. Vleermuisvriendelijk omdat onze landbouw deze beestjes nodig heeft: ze 

eten de schadelijke insecten op, maar dan moeten ze er wel de weg naartoe vinden. 

Aansluitend willen we ook de private sector actief bij ons groenbeleid betrekken. 

Denk maar aan onze bedrijventerreinen die met enkele ingrepen ook groene oases 

kunnen worden. Terreinen met bloeiende bloemen, bomenrijen voor vogels of 

vleermuizen en waterbuffers waar salamanders zich thuis voelen, vormen een 

groene stapsteen in het landschap. Tegelijk bieden ze heel wat voordelen aan 

het bedrijf zelf, aan werknemers, recreanten en omwonenden. 

Er moet ook geïnvesteerd worden in duurzame energie. We denken daarbij aan 

zonnepanelen, isolerende en luchtzuiverende groendaken en verticaal groen bij 

onze eigen gebouwen. Indien rendabel willen we warmtenetten in nieuwe woon- en 

bedrijvenzones aanleggen. Ook de City Tree is welkom, een slimme installatie van 

planten, voorzien van zonnepanelen en een regenwateropvangsysteem, die hetzelfde 

effect heeft op de zuivering van onze lucht als maar liefst 275 bomen. 

Samen met natuurverenigingen en inwoners 

Bij het gemeentelijk groenbeleid willen we ook de natuurverenigingen nauw 

betrekken bij het groenbeleid. In overleg willen we samen een visie ontwikkelen. 

Zo willen we onze bermen, parken en andere groenzones insectvriendelijk 

maken. Ook willen we advies inwinnen over welke planten het beste geplant worden. 

Samen kunnen we ook onze inwoners sensibiliseren over hoe ze hun tuin mooi 

maar ook bij- en vlindervriendelijk maken met bijvoorbeeld een zadenbib in de 

bibliotheek waar je zaden gratis kan ‘lenen’ en brengen. 

Ook willen we onze inwoners meer sensibiliseren over de waterproblematiek. In 

het voorjaar kenden we weer grote wateroverlast en in de zomer aanhoudende 

https://dailygreenspiration.nl/citytree-zuivert-stadslucht-bomen/


droogte. Vanuit het bestuur willen we daarom hergebruik van regenwater en het 

gebruik van waterdoorlatende materialen bij verhardingen promoten. 

Natuur en landbouw moeten elkaar versterken 

Onze boeren worden met recht en reden ook wel eens landschapsbouwers genoemd. 

En landbouw is in Hoogstraten belangrijk. Maar de hedendaagse landbouw neemt 

steeds meer industriële proporties aan. Megastallen met 1 500 koeien worden uit 

de grond gestampt en ook de glasbouw plant steeds grotere serres neer. Eerst en 

vooral brengt dit landschapsruis in de groene open ruimte van Hoogstraten met 

zich mee en verdwijnt er zo steeds meer open ruimte. Maar de schaalvergroting van 

de landbouw en de manier waarop we ons landschap hebben ingedeeld, heeft ook 

zware ecologische gevolgen. 

De akkers zijn nu ontzettend groot en er staat vaak maar één gewas. Bij de 

verbouwing van gewassen wordt tamelijk eenzijdig op maïs gefocust. Voor veel 

insecten is er niks meer te beleven, tenzij dat gewas hun lievelingskostje is. Aan de 

randen van de  grote akkers zijn nog wel nuttige insecten te zien, zoals bestuivers of 

vijanden van plaaginsecten, maar in het midden niet meer. Daarnaast moeten de 

boeren vaak bestrijdingsmiddelen gebruiken die ook goede insecten verdelgen die 

helpen bij het bestuiven of plaaginsecten opvreten die de oogst beschadigen.  

Het gevolg is dat 76% van insecten de afgelopen 27 jaar verdwenen is. 

Wetenschappers trekken aan de alarmbel: met de huidige insectensterfte is er over 

één generatie alleen nog dode natuur. De daling van het aantal insecten trekt zich 

ook al door in de vogelstand: soorten verdwijnen omdat ze onvoldoende voedsel 

hebben of mee vergiftigd worden. 

Daarnaast is deze grootschalige landbouw ook nefast voor de land- en 

tuinbouwers zelf. Kijk je naar hun inkomen en de investeringen die van hen 

gevraagd worden, dan zie je dat de land- en tuinbouwsector een zeer onzekere 

en risicovolle sector is. Ook worden de kleine boeren kansloos. 

We moeten een omslag maken naar echt duurzame landbouw, meer afgestemd 

op lokale afname. Die aanpassing moet zeker niet alleen op de schouders van 

boeren rusten, maar op de maatschappij als geheel. De boeren doen niets fout, ze 

doen alleen wat van hen wordt verlangd. De uitdaging schuilt erin om de boeren en 

de lokale consumenten bij elkaar te brengen. 

Ook als lokale overheid moeten we onze verantwoordelijkheid opnemen en bekijken 

hoe we in samenwerking met de landbouwsector maar ook de hogere overheid tot 

businessmodellen kunnen komen die een win-winsituatie opleveren voor 

zowel onze natuur als de landbouw als onze inwoners. Ook zullen we moeten 

bekijken of sommige grootschalige landbouwbedrijven in de toekomst ruimtelijk 

geclusterd of op de langere termijn herlokaliseerd kunnen worden. 

  



3. Een stadje waar iedereen zich thuis voelt. 

We zijn trots op onze Vlaamse identiteit 

Gepast trots zijn op de eigen identiteit, cultuur en waarden is geen griezelige 

navelstaarderij, maar een verrijking. Het leidt tot een gezonde vorm van 

zelfzekerheid die een mens in staat stelt om naar andere culturen een hand te 

reiken. Neem nu onze Heilig Bloedprocessie of Begijntje Laat Besluit: 

gemeenschapsvormend, cultureel erfgoed dat autochtone Hoogstratenaren 

en nieuwkomers met elkaar verbindt. Ook sportevenementen als de stratenloop 

verbinden. Door deze evenementen (maar ook wijkfeesten) te promoten willen we 

het dorpsgevoel bij de inwoners aanmoedigen. 

Het positief Vlaams-nationalistische verhaal van N-VA staat open voor inclusie, 

maar wil ook strenge maar rechtvaardige grenzen te stellen. Het zijn onze 

waarden zoals gelijkheid, ook tussen man en vrouw, de vrije meningsuiting, 

solidariteit enz. die het goed wonen maken in onze contreien. Wij willen dat zo 

houden. 

Een streng maar rechtvaardig integratiebeleid 

Hoogstraten verwelkomt steeds meer nieuwkomers uit Europa en daarbuiten. 40% 

van onze inwoners heeft buitenlandse roots. Dat merkt men ook aan onze klasjes 

waarin een brede waaier van nationaliteiten naast elkaar in de schoolbanken zit. N-

VA vindt het belangrijk dat buitenlandse kinderen meteen goed aan boord 

raken. Dat houdt in dat we extra aandacht willen besteden aan een goede 

taalverwerving en huiswerkbegeleiding. Een samenwerking met initiatieven 

zoals de brugfiguren van Rode Kruis Hoogstraten is één van de pistes. 

Maar ook willen we garanderen dat de volwassenen gecontroleerd inburgeren. 

Daartoe wordt een integratieambtenaar aangesteld. Ook willen we vluchtelingen 

en allochtonen snel naar een job begeleiden (zie verder). In een Hoogstraten waarbij 

slechts 53% (30% neutraal; 17% oneens) vindt dat de verschillende culturen goed 

samenleven, is een stevig integratiebeleid geen overbodige luxe. Momenteel is 66% 

ervan overtuigd dat die andere culturen best sympathiek zijn als je ze beter leert 

kennen: wij willen ervoor zorgen dat dit cijfer stijgt dankzij een consequent 

integratiebeleid. 

Een warm hart voor iedereen 

Hoogstraten is aan het verstedelijken. Uit cijfers blijkt dat dit ook meer 

stadsarmoede met zich mee brengt en nog erger, kinderarmoede. We kunnen dit 

niet toelaten in een welvarend stadje als het onze. Armoedebestrijding is trouwens in 

ieders belang, ook voor hen die het goed hebben. Armoede is in de eerste plaats een 

zware beperking voor wie er zelf mee geconfronteerd wordt. Maar een hele 

gemeenschap heeft last van de gevolgen: criminaliteit, laaggeletterdheid, 

werkloosheid, hogere zorgkosten enzovoort. 

We willen zorgwonen, lokale initiatieven tegen armoede en de 

voedselbedeling ondersteunen. Er moet ook blijvende aandacht zijn voor de 

detectie en aanpak van kinderarmoede tijdens het scholenoverleg. 



Daarnaast moeten hulpbehoevenden in samenwerking met het OCMW via het 

welzijnsloket zo nauw mogelijk opgevolgd en begeleid worden. Let wel, vanuit de 

filosofie ‘streng maar rechtvaardig’ zullen we het loket ook inschakelen om sociale 

fraude actief tegen te gaan. Ook richten we een ombudsdienst op die mensen 

wegwijs maakt op hun rechtgevende premies zodat iedereen kans heeft op een 

menswaardig leven. En daarbij denken we ook aan onze gehandicapte of zieke 

inwoners, die vaak verloren lopen in de administratieve mallemolen en aan hun lot 

overgelaten worden. De N-VA kiest voor een inclusief beleid voor personen met 

een beperking. Hoogstraten moet een plek zijn waar zij zich thuis voelen. Het 

beleid heeft daartoe binnen elk beleidsdomein aandacht voor hun specifieke noden. 

Want mensen zijn pas beperkt als de omgeving niet is aangepast aan hun 

mogelijkheden. 

Bij de pakken blijven zitten is geen optie: vooruit met de geit! 

Naast een intensieve armoedebegeleiding willen we ook voluit de kaart trekken van 

de zelfredzaamheid. En dit vanuit de filosofie “Geef een man een vis dan heeft hij 

die dag te eten, leer hem vissen en hij heeft zijn hele leven te eten”. 

Aanvragers van een leefloon bij het OCMW worden aangespoord om de Nederlandse 

taal te leren. Maar we willen ook mensen actief doorverwijzen naar gepaste 

cursussen. Samen met de VDAB kunnen we de lijst knelpuntberoepen bekijken 

en de trajectbegeleiding voor leefloners en werkzoekenden hierop afstemmen. 

Hoogstraten en de VDAB ondersteunen zo het Vlaamse principe ‘integratie door 

werk’. Daarmee stappen we af van trajecten waarbij eerst inburgering aan bod 

komt en dan pas de zoektocht naar werk. Hierdoor gaat kostbare tijd verloren. Met 

geïntegreerde trajecten krijgen anderstalige werkzoekenden aangepaste begeleiding 

en opleiding in combinatie met het aanleren van het Nederlands en dit in functie van 

snelle tewerkstelling.  

Aanvullend zullen we ook blijven investeren in Digidak zodat digibeten sterker op 

de arbeidsmarkt terecht komen of beter kunnen participeren in het sociaal weefsel 

waarin social media belangrijk zijn (zie eerder bij bibliotheek).  

 

Zorg dragen voor onze senioren 

Bijna 20% van onze inwoners zijn 65-plussers. Zij hebben altijd zorg gedragen 

voor ons en nu is het onze beurt. We willen het mogelijk maken dat zij zo lang 

mogelijk thuis of tenminste in het eigen dorp kunnen wonen. Daarom willen we de 

opgebouwde reserves van het gemeentelijke Woningfonds aanwenden om 

(tijdelijke) woningaanpassingen te subsidiëren. Ook willen we zorgzame 

buurtinitiatieven promoten en ondersteunen, een meldpunt vereenzaming 

oprichten en zeker de mantelzorg behouden en stimuleren, waar nu nog maar 

56 gerechtigden op mantel- en thuiszorg per 1.000 65-plussers gebruik van maken. 

Momenteel zijn 80% van onze inwoners tevreden over de ouderenvoorzieningen. We 

zien echter dat er slechts 57 plaatsen in de residentiële ouderenzorg zijn per 

1.000 65-plussers, tegenover 76 in het Vlaams gewest. Hoogstraten wil verder 

werken aan de uitbouw van projecten als Stedeakkers en ’t Gastenhuys in de 

deeldorpen. 



Een warm nestje voor iedereen 

Onze open ruimte raakt op. Willen we in de toekomst voor iedereen plaats om te 

wonen, te werken en te leven, dan moeten we daar nu al over nadenken. Daarom 

willen wij meer doen met onze beschikbare woonruimte zonder dat het 

gezellige karakter van Hoogstraten teloor gaat. We trekken daarom niet 

vanzelfsprekend de kaart van de appartementsblokken, maar denken ook na hoe we 

op een aangename manier met meer mensen binnen een begrensde ruimte 

kunnen samenleven. 

Dat wil ook zeggen dat iedereen zich aan de bouwregels moet houden. Samen met 

de implementatie van de nieuwe omgevingsvergunning zullen we ook inzetten op 

handhaving waarbij met een soort van stadswacht of veiligheidsambassadeurs 

gecontroleerd wordt of men zich aan de voorschriften houdt. 

 

VACATURE: betrokken burgers gezocht! 

Hoogstratenaren denken soms dat ze geen invloed hebben op de gang van zaken in 

hun gemeente. 52% vindt dat de stad meer inspanningen kan doen om hen bij het 

beleid te betrekken. N-VA juicht burgerparticipatie toe. Inwoners kunnen door 

tal van engagementen echt hun stem laten gelden en veranderingen teweeg 

brengen. 

Om te beginnen willen we onze adviesraden herorganiseren en activeren. Dat 

kan al door een goede samenstelling te garanderen en in dialoog te treden. We 

willen hun adviezen actief meenemen bij het uitstippelen van het beleid. 

We willen de vrijwilligerswerking in de openbare sector en bij verenigingen verder 

helpen uitbouwen. Mensen voelen zich gelukkiger en meer gewaardeerd als ze tot 

een groep behoren en zich actief kunnen engageren. We denken hierbij ook aan onze 

groeiende groep senioren die, met hun ervaring, ook na hun pensioen een actieve 

rol kunnen spelen. Zij kunnen enerzijds invloed uitoefenen via een adviesorgaan, 

maar ook een actieve rol als vrijwilliger in de bib, verenigingen enzovoort opnemen. 

Een transparante en digitale gemeente waar iedereen terecht kan  

En dat bedoelen we ook letterlijk met toegankelijke publieke gebouwen en 

openbare domeinen, die een toegankelijkheidstoets moeten doorstaan. Maar we 

willen ook de administratieve rompslomp terugdringen en het digitale loket verder 

uitbouwen. Bijna 80% is tevreden over de algemene dienstverlening tegenover een 

66% over de digitale. En slechts 52% voelt zich voldoende geïnformeerd over de 

beslissingen van de gemeente. Daar is dus nog werk aan de winkel! We willen 

daarom transparanter worden door administratieve processen te 

vereenvoudigen, versnellen en digitaal te maken. Daarmee streven we naar 

een dienst- en adviesverlening op maat van de burger. Een voorbeeld daarvan 

is de ontwikkeling van een stadsapp waarmee je enerzijds informatie terugvindt en 

anderzijds makkelijk meldingen kan doen. Daarnaast moeten beleidsbeslissingen 

makkelijker terug te vinden zijn. Tenslotte willen we als digitale overheid ook free-

wifi installeren in onze toeristische zones zoals het begijnhof. 

  



Wij verkwisten uw belastinggeld niet! 

We zetten in op een behoud van de huidige opcentiemen en zijn wars van een 

hogere belastingdruk. Maar we willen wel volop blijven investeren in Hoogstraten. 

Dit is nodig om heel wat faciliteiten voor de inwoners op peil te houden, te 

moderniseren en in te spelen op nieuwe behoeften. We willen verstandig investeren 

binnen de mogelijkheden van een financieel gezond Hoogstraten.  

Tussen 2012 en 2016 is de langetermijnschuld van Hoogstraten gehalveerd. 

Hoogstraten, die in een groep van 16 vergelijkbare Vlaamse gemeenten zit, doet het 

daarbij uitzonderlijk goed volgens het jaarlijkse financieel rapport van Belfius 2017. 

We willen deze goede, financiële gezondheid in stand houden. Het is een goede basis 

voor investeringen die de stad ten goede komen. 

Daarbij wordt elke cent omgedraaid. Dit kan door een doordacht aankoopbeleid 

en goede onderhandelingen met leveranciers. Maar ook door veel werk te maken van 

het verwerven van subsidies van hogere overheden. Kijk maar naar de 

restauratie van onze mooie Sint-Katharinakerktoren, waarvan de Vlaamse Overheid 

80% financierde.   

 

  



4. Een Hoogstraten met een kloppend ondernemershart 

Hoogstraten telt zo’n 2.400 ondernemingen. Die zorgen samen voor 11.600 jobs op 

een actieve bevolking van 12.800, wat wil zeggen dat maar liefst 90,5% van de 

werkende bevolking in theorie in eigen stad aan de slag kan. Ze zorgen ook voor een 

bruto toegevoegde waarde per inwoner van € 41.160, 25% meer dan de € 33.341 op 

Vlaams niveau, wat indrukwekkend is. Kortom, wij willen onze ondernemingen 

koesteren en dragen ze een groot hart toe. Daarom willen we een op-maat-beleid 

voeren dat klopt! 

De horeca, winkels en city marketing: beste maatjes 

Het centrum van deeldorp Hoogstraten kenmerkt zich door een gezellige handels- en 

horecadrukte. Respectievelijk 72 en 83% van de Hoogstratenaren zijn tevreden over 

het shopping- en horeca-aanbod. Goede cijfers, maar alles kan beter. 

Toerisme, horeca en detailhandel zoals schoenen- en kledingwinkels zijn in ons 

stadje van elkaar afhankelijk. Allen zijn noodzakelijk om ervoor te zorgen dat 

Hoogstraten een bruisend stadje blijft waar men vanuit de Kempen en Nederland 

graag naartoe trekt. Dat geldt overigens ook voor onze deeldorpen. Bijvoorbeeld de 

gezellige terrasjes in Meersel-Dreef zijn zeer in trek bij fietstoeristen. 

N-VA Hoogstraten wil daarom inzetten een dynamisch toerismebeleid waarbij 

we onze horeca en ondernemers actief ondersteunen. Momenteel kunnen we 

bogen op een goede samenwerking, denk maar aan de kerstverlichting. De horeca 

zijn daarbij ons beste toerisme-ambassadeurs. Maar als bestuur kunnen we als 

regisseur nog een stapje verdergaan in onze city marketing: centrummanagement, 

promotie van events, acties en streekproducten, …  

Ook de aanwerving van een professionele horecacoach is een troef om de 

belangrijkste motieven van toeristen om naar Hoogstraten (terug) te komen in kaart 

te brengen. Om dan een gefocust investeringsplan te maken. We zijn al op de goede 

weg met ‘Hoogstraten, een stadje met smaak’, maar een professionele city 

marketing in overleg met onze ondernemers is anno 2018 toch aan de orde.  

 

Geen betuttelende maar wel een aanmoedigende overheid 

Ondernemers varen graag een eigen koers. Een betuttelende overheid die in hun 

plaats denkt, is het laatste wat ze nodig hebben. Als overheid moeten we een 

optimaal kader aanbieden dat zij zelf kunnen invullen. Ook hier is 

administratieve vereenvoudiging en een (digitaal) ondernemersloket een 

eerste vereiste. Daarnaast is overleg op regelmatige basis nodig en dat met 

verschillende diensten zoals toerisme, ruimtelijke ordening en mobiliteit. Hoogstraten 

heeft behoefte aan een parkeerbeleid, maar we moeten daarbij doordacht te werk 

gaan. Dat geldt ook voor los- en laadzones op de Vrijheid: enerzijds moeten we de 

ondernemers tegemoet komen, maar anderzijds moeten we een goede mobiliteit 

voor iedereen garanderen. Een vast, transversaal overleg is daarom een noodzaak. 

Daarnaast spreekt het voor zich dat de stad zeker de eigen Hoogstraatse 

ondernemers aanschrijft bij aanbestedingen. Daarbij moeten we ook aandacht 

hebben voor duurzaamheid. Lokale producten hebben bijvoorbeeld een kleinere 



ecologische voetafdruk. Ook moeten we onze belastingen nog eens onder de loep 

nemen: voeren we een voldoende ondernemingsvriendelijk fiscaal beleid? 

Tenslotte speelt de stad Hoogstraten ook een belangrijke rol bij de organisatie van 

een structureel, economisch overleg met de Nederlandse grensgemeenten. We 

denken daarbij aan de ontwikkeling van gemeenschappelijke initiatieven en 

samenwerkingen. De economische realiteit van Hoogstraten houdt immers niet op 

aan de grens. Meer nog, de transportzone loopt naadloos over in de Nederlandse 

bedrijventerreinen. Maar ook voor tewerkstelling is een goede samenwerking een 

must. Antwerpen is voor veel pendelaars een kwelling en de grote werken aan de 

Oosterweelverbinding zijn geen rooskleurig vooruitzicht. Maar waarom niet eens naar 

de werkgelegenheid over de grens, zoals in Breda, kijken?  

Kernversterking 

Het centrum van deeldorp Hoogstraten kenmerkt zich door een gezellige handels- en 

horecadrukte. Toch zagen we dat de voorbije jaren sommige panden voor langere 

tijd leeg stonden. Hoewel het probleem van de leegstand nog niet prangend is in 

Hoogstraten, moeten we proactief werken aan een leegstandsbeleid. Zo moeten 

we ernaar streven de detailhandel zich zoveel mogelijk in het centrum vestigt en 

verhinderen dat er zich in de periferie van Hoogstraten baanwinkels vestigen die de 

klanten uit het centrum weglokken. Een afbakening van specifieke zones met 

voorschriften over de soort handel is nodig: zo is er de mogelijkheid om in de rand 

een aanvullend aanbod op het centrum te creëren, zoals bijvoorbeeld een doe-het-

zelfzaak waar mensen vaak met een aanhangwagen winkelen. Gezellig winkelen 

daarentegen doe je in het centrum. Dit moet natuurlijk in overleg met de 

buurgemeenten gebeuren zodat iedereen aan hetzelfde zeel trekt. 

De kernversterking beperkt zich overigens niet tot deeldorp Hoogstraten. Ook in 

de andere deeldorpen moet het stadsbestuur lokale handel stimuleren. De 

herinrichting van de dorpskernen is een belangrijke eerste stap: een dorp waar het 

goed wonen is, trekt volk en dus ook handelaars aan. Iedereen is gebaat met een 

eigen bakker, horeca, groentewinkel, … om de hoek. 

Een leegstandsbelasting heffen is een voor de hand liggende maatregel. Maar we 

kunnen leegstand ook creatiever en positiever aanpakken door de commerciële 

leegstand wel te bestrijden maar tegelijkertijd (jonge, startende) ondernemers te 

ondersteunen. De stad maakt daartoe afspraken met eigenaars van bepaalde 

leegstaande commerciële panden zodat deze kunnen aangeboden worden aan 

uitzonderlijke voorwaarden zoals bijvoorbeeld een gebruiksovereenkomst van 90 

dagen, 6 maanden tot maximaal 1 jaar in plaats van een handelshuurovereenkomst 

(9-18-27) of sterk verlaagde gebruiksvergoedingen. Pop-ups zijn daarbij mogelijk, al 

willen we vooral inzetten op een lange-termijnoplossing. Het doel is dat een pand, na 

een testperiode, een structurele invulling krijgt. De eigenaar van het pand moet 

vanzelfsprekend akkoord gaan met de mogelijke invulling. 

  



Duurzame bedrijventerreinen 

Hoogstraten telt 5 bedrijventerreinen en momenteel wordt hard gewerkt aan de 

nieuwe Kluis, waar een warmtenet met duurzame energie wordt aangelegd. N-VA 

Hoogstraten wil hier verder op inzetten. Ook moet met De Lijn bekeken worden hoe 

een geoptimaliseerd openbaar vervoer naar de bedrijventerreinen georganiseerd 

wordt. Daarnaast waken we over de veiligheid en properheid van de industriezones 

door bewaakte parkeerzones te maken. 

De toekomstindustrie 4.0 ook in Hoogstraten! 

Zoals reeds aangehaald streven we naar duurzame bedrijventerreinen die optimaal 

ingevuld worden. Want bijvoorbeeld half leegstaande panden zetten ook geen zoden 

aan de dijk. Een goed bedrijventerreinmanagement houdt dan ook in dat we ons 

de vraag stellen welke type bedrijven er thuis horen.  

Naast de klassieke productie-industrie mogen we de voor Vlaanderen en Hoogstraten 

belangrijke kennisindustrie niet vergeten, de zogenaamde Industrie 4.0. Deze 

draait rond nieuwe technologieën zoals draadloze connectie van productiemiddelen, 

slimme machines, 3D-printing enzovoort.  

Deze kennisindustrie heeft niet altijd behoefte aan grote bedrijfspanden. Daarom 

moeten we ons de vraag stellen of deze op bedrijventerreinen thuishoren. In het 

kader van de kernversterking van het stadscentrum is het immers ideaal om een 

evenwichtige mix van handel, horeca, vrije tijdactiviteiten maar zeker ook de 

dienstenindustrie te verkrijgen, zowel de private als openbare. Voor de lokalisering 

van dit type bedrijven in het centrum is wel mentaliteitsverandering nodig. 

 

  



5. Een Hoogstraten waar onze kinderen veilig opgroeien 

Verkeersveiligheid: waar Hoogstratenaren niet meer wakker mogen van 

liggen 

Het is een oud zeer bij Hoogstratenaren: de verkeersoverlast waaronder onze 

gemeente gebukt gaat. Het is een gekend fenomeen in heel de Kempen: 

dorpskernen kreunen onder het zwaar verkeer dat door de kernen dendert. Met 

de installatie van ANPR-camera’s is al een belangrijke stap gezet, maar op de 

langere termijn zijn er meer ingrijpende maatregelen nodig. 

Een gemeente is daarbij gebonden aan het Agentschap van Wegen en Verkeer 

(AWV). Ook moet er overlegd worden met de randgemeenten: een 

verkeersmaatregel in de ene gemeente kan immers gevolgen hebben voor de 

andere. Een nog andere, belangrijke reden is dat men de politieke moed niet heeft 

om moeilijke beslissingen zoals onteigeningen te nemen. Toch vinden wij bij N-VA 

Hoogstraten dat er nu al lang genoeg getalmd is. 

Er is al decennia sprake van een ontsluitingsweg die de dorpskernen van 

Hoogstraten, Minderhout en Meer moet ontlasten. Wij willen de komende 

legislatuur in samenwerking met AWV, studiebureaus en andere overheden tot een 

degelijk verkeerscirculatieplan komen. We gaan u daarbij geen blaasjes wijsmaken. 

Het is een onhaalbare kaart om binnen 6 jaar deze weg ook daadwerkelijk aan te 

leggen. Maar we hebben de ambitie om binnen deze legislatuur de architecten 

te zijn van een ontsluitingsweg die ervoor zorgt dat de kernen weer kunnen 

ademen en onze kinderen veilig door hun eigen dorp kunnen fietsen en 

wandelen. 

Fietsen aan de top! 

Wist u dat 96% van de inwoners in het gezin over minstens 1 auto of motor 

beschikt? Ofwel, er zijn 67 auto’s per 100 Hoogstratenaren. 90% in het gezin over 

minstens 1 (elektrische) fiets beschikt: er zijn in theorie meer gemotoriseerde 

voertuigen dan fietsen. 48% vindt dat er voldoende openbaar vervoer is en eenzelfde 

percentage vindt dat er voldoende fietspaden zijn. 

Zoals reeds aangehaald zijn er straffe maatregelen nodig om onze dorpskernen van 

gemotoriseerd vervoer en vooral vrachtverkeer te ontlasten. Maar inmiddels willen 

wij niet stilstaan en tal van andere maatregelen treffen. 

Eerst en vooral willen we de fietsinfrastructuur aanpakken. Aan de hand van het 

provinciale en Vlaamse Fietsfonds kunnen we als lokale overheid voor de aanleg van 

fietsinfrastructuur op het Bovenlokaal Functioneel Fietsroutenetwerk fietsroutes tot 

90% van de aanlegkosten terugbetaald krijgen. We moeten onder de loep nemen 

welke woon-school-werkverkeerroutes hiermee verbeterd kunnen worden. 

Ook onze toeristische fietspaden moeten goed onderhouden worden. Ook deze 

kunnen behalve recreatief ook gebruikt worden voor woon-school-werkverkeer. 

Daarnaast willen we de fietskaart met veilige routes, die nu al in het middelbaar 

onderwijs gebruikt wordt, algemeen verspreiden. 

Voor de volwassen fietsers, maar zeker ook de jonge fietsertjes willen we dat er ook 

meer aandacht is voor de fietsveiligheid bij werken en bouwwerven. Tenslotte 



overwegen we om het fietslessenaanbod van de lagere scholen open te trekken 

naar het brede publiek. We merken dat ook volwassen fietsers onbekend zijn met 

verkeersregels, wat tot gevaarlijke situaties leidt bij meerdere weggebruikers. 

Daarnaast tekenen we samen met de stijgende populariteit van de elektrische fietsen 

ook meer ongelukken bij oudere fietsers op. En nu ook nog de speed pedelecs hun 

intrede hebben gedaan in onder andere het woon-werkverkeer kan een aangepaste 

fietscursus waardevol zijn. 

Verkeersbeleid op maat van kinderen! 

48% van onze inwoners vindt het veilig om te fietsen in de eigen gemeente. En 

slechts 31% vindt het voor kinderen veilig om zich te verplaatsen in de Hoogstraten. 

Dat zijn onthutsende cijfers!  

Vanuit het bestuur heeft N-VA Hoogstraten deze legislatuur in nauw overleg met 

onze inwoners werk gemaakt van het project Schoolstraten. Wij willen de 

volgende legislatuur werk maken van het uitrollen van de acties die al geformuleerd 

zijn. We willen dat ouders hun kinderen met een gerust hart te voet en per fiets naar 

school kunnen zien vertrekken. 

Daarnaast hebben we zwaar ingezet voor het behalen van het SAVE-label. In 

samenwerking met de provincie Antwerpen willen nu onze verkeersveiligheidsacties 

verder verfijnen. Ons doel is om als verkeersveilige gemeente het nog 

hogergeplaatste ZERO-label te halen. 

Ook willen we verder inzetten op de herwaardering van de trage wegen, 

bestemd voor niet-gemotoriseerd verkeer. Samen vormen al die veldwegen, 

kerkwegels en doorsteekjes een dicht netwerk waar zachte weggebruikers 

aangenaam en veilig kunnen fietsen of stappen.  

Elk kind heeft recht op goed onderwijs  

Hoogstraten telt 2300 kleuters en scholieren in het basisonderwijs en 4000 

scholieren in het middelbaar onderwijs. Het spreekt voor zich dat het bestuur een 

ondersteunend beleid voert naar deze scholen, ook naar het vrij onderwijs 

toe. Daarnaast willen we onderzoeken hoe we het ruimtetekort van de 

gemeentelijke basisschool van Hoogstraten kunnen aanpakken, temeer omdat zij 

ingesloten zitten in een woonwijk. 

De scholen worden vandaag de dag met tal van problemen geconfronteerd. Zij 

kennen een steeds groter wordende instroom van anderstalige kinderen. Het is 

belangrijk dat ook het beleid de scholen hierin ondersteunt. Zoals eerder in ons 

programma onderhaalt moeten we inzetten op ondersteuning bij taalverwerving 

en huiswerkbegeleiding. 

Ook willen we samen met de scholen en de verenigingen werk maken van de ‘brede 

school’, waarbij kinderen met een sociale achterstand gestimuleerd worden om ook 

na de schooluren deel te nemen aan het verenigingsleven. Een leerachterstand werk 

je immers niet alleen op de schoolbanken weg. 

Ook willen we bekijken hoe we middelbare scholen kunnen bijstaan bij hun pest- en 

drugspreventie. Vaak staan zij machteloos omdat drugs buiten de schoolpoort 

http://save.ovk.be/stappenplansave/stappenplan/
https://www.provincieantwerpen.be/aanbod/drem/dienst-mobiliteit/verkeersveiligheid.html


circuleert, maar het probleem wel binnen de schoolpoorten meegenomen wordt. We 

willen dit probleem grondig aanpakken. 

Meer kinderopvang 

78% van de inwoners vindt dat er voldoende, kwalitatieve kinderopvang is. Toch 

is er nog behoefte aan uitbreiding. Eerst en vooral willen we waar mogelijk privaat 

initiatief ondersteunen. Daarnaast willen we de voor- en naschoolse opvang en 

ook de vakantiewerking uitbreiden. Daarbij zal ook werk gemaakt moeten worden 

van de beperkte plaats waarmee sommige Stekelbeesvestigingen te kampen hebben. 

Waar mogelijk willen we in overleg met de buitenschoolse opvang ook bekijken of 

een flexibel opvangsysteem kan opgezet worden voor bijvoorbeeld ouders die op 

sollicitatiegesprek moeten. 

De politie keert terug naar haar kerntaken 

‘De politie, uw vriend’ wordt soms wel eens met een knipoog en monkellach gezegd. 

Toch schuilt hierin een grote waarheid. We stellen echter vast dat het korps 

overbevraagd wordt waarbij er amper tijd overblijft voor de kerntaken. 

Wij willen dat de politie weer werk kan maken van datgene waarmee u vooral bezig 

bent: inbraakpreventie, verkeersveiligheid, preventie en verbalisering van 

overtredingen en maatschappelijke overlast. Daarbij zien we een belangrijke rol 

voor de wijkagent weggelegd. Deze politiemensen moeten de tijd krijgen om ook 

weer contact te maken met hun wijk. Een wijkagent die onbekend is met/in zijn wijk, 

mist veel informatie die nodig is om de veiligheid van uzelf en uw eigendom te 

garanderen. 

We willen in het kader van verkeersveiligheid dat de politie hier ook meer handen 

vrij krijgt. Daarom willen we een uitbreiding van de snelheidstrajectcontroles bij 

de Vlaamse overheid bepleiten: het is een eerlijk systeem dat minder personeel 

vereist. 

Daarnaast willen we de politie ook verder ontlasten door het 

buurtinformatienetwerk ofwel BIN, een samenwerking tussen buurtbewoners en 

politie, verder uit te bouwen en te activeren. Ook burgers kunnen meewerken aan 

het verhogen van de veiligheid en het veiligheidsgevoel in de wijk of straat. Via het 

netwerk houden we elkaar op de hoogte van wat er gebeurt in de buurt. Die 

uitwisseling van informatie zorgt voor meer sociale controle en vergroot het 

veiligheidsgevoel. 

Bovendien willen we ook veiligheidsambassadeurs introduceren die een gepaste 

opleiding hebben gevolgd en dus gemachtigd zijn om overtredingen vast te stellen 

en GAS-boetes uit te schrijven. Deze vrijwilligers kunnen voor tal van doeleinden 

ingeschakeld worden. Ze kunnen schuinparkeerders verwittigen dat ze volgende keer 

best reglementair parkeren, controleren of de bouwvergunningen nageleefd worden 

of zelfs navragen of er een bouwvergunning is. Maar deze mensen kunnen ook 

aanspreekpunten zijn voor de burgers met vragen of opmerkingen over zwerfafval, 

groenperkjes die verzorging nodig hebben enzovoort. Het is daarbij van groot belang 

dat onze veiligheidsambassadeurs een officiële status en tot op zeker hoogte gezag 

krijgen zodat ze ook met het nodige respect behandeld worden. 


